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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen érdekek mentén mondtak le 77 milliárd 
forintról, amelyet egyebek mellett energiai és klímavédelmi innovációkra, a hazai civilek 
támogatására lehetett volna fordítani?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Ön a július 22-i Kormányinfón úgy fogalmazott a Norvég Alap eltérített forrásai kapcsán, hogy
Norvégia tartozik nekünk ezzel a pénzzel, csak abban nem sikerült megállapodni, hogyan rója le
tartozását. Amennyiben ezt úgy értette, hogy Magyarországnak, a magyar polgároknak, köztük a
hazai civil társadalomnak ez a forrás jár, akkor egyetértünk. Ha a kormányzat ezt a sajátjának tudja,
amellyel szabadon rendelkezhet, kormányzati körök számára elérhetővé teheti, míg a kormányzat
számára  nem  szimpatikus,  a  működésük  irányítása  fölött  nem  rendelkező,  egyébiránt  a  hazai
jogszabályokat maradéktalanul betartó magyar szervezetektől elzárhatja, akkor megítélésem szerint
téves úton jár.

Egy demokratikus, a koronavírus okozta károkból fejlődni szándékozó Magyarországnak érdeke,
hogy a civil társadalom elől ne legyen elzárva ez a támogatás. Egy demokratikus ország számára
nem okozhat problémát, hogy az alap kezelése az általa irányított hatóságoktól függetlenül, egy
szakmai  szempontok  szerint,  pályázat  útján  kiválasztott  alapkezelő  által  történjen,  amelynek
működésével kapcsolatban természetesen elvárható az átláthatóság és a számonkérhetőség.

Heves  megyében a  Norvég Alap  támogatásából  jutott  korábban  a  Halmozottan  Sérültek  Heves
Megyei  Szülőszövetségének,  akik  a  rendelkezésükre bocsátott  forrást  a  halmozottan sérültek és
családtagjaik  érdekvédelmére,  az  aktív  állampolgári  attitűd  kialakulásának  elősegítésére,  egy
önsegítő közösségi hálózat kiépítésére és fejlesztésére fordították. Említhetném a lakásotthonokban
élő fiataloknak szervezett programokat, amelyek célja a fiatalok segítése a társadalom aktív tagjává



válni, vagy a középiskolások számára szervezett program, amely a fiatalok közötti elidegenedésre, a
tiszteletlen kommunikációra reflektált. Nógrádban a balassagyarmati járásban a települési és térségi
közösségi összefogást, a járást biztonságosabbá tevő programot támogattak, segítették az autizmus
tüneteiből  fakadó  beilleszkedési  nehézségekkel  küzdő  családokat.  Az  ilyen  és  ehhez  hasonló
példákat hosszan lehetne sorolni, nem gondolom, hogy ezek bármelyike ördögtől való lenne.

A kormányzat most mégis úgy döntött, hogy lemond 77 milliárd forintnyi forrásról, amelyből ilyen
és  ehhez  hasonló ügyek támogatására jutott  volna.  Ha a  programok célcsoportjainak (családok,
civilek, fiatalok stb.) érdekeire nem voltak tekintettel, mégis milyen szempontok szerint jártak el
akkor, amikor – ha átmenetileg is – lemondtak 77 milliárd forintról?

Várom megtisztelő tájékoztatását!

Dudás Róbert
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